
 

 

 

 



 

SLOVO STAROSTY 

Milí sousedé, spoluobčané obce Terezín, vážení čtenáři. 

 

Tempus fugit. 

Čas běží svým pravidelným tempem. Zimní období 

ohlašuje konec kalendářního roku a čas pro ohlédnutí se 

za ním, jaký byl. Byl neobyčejný a turbulentní. Pro 

někoho byl plný napětí, pro druhého plný výzev. Ať už byl jakýkoliv, mnohým z nás utekl 

velmi rychle. Sotva jsme se trochu nadechli po období Covidu, dopadly na nás důsledky 

válečného konfliktu na východě Evropy, který se skloňuje v téměř všech zemích celého světa. 

S tím přišly i další ekonomické strasti v podobě inflace či dramaticky se měnící podmínky na 

burzovním poli s energetickými komoditami. Důsledky vývoje situací se nevyhnuli ani naší 

samosprávě. Jak jsem psal již v podzimním občasníku Dědina, výhled do dalších dnů není 

nikterak růžový. Naděje mě ovšem neopouští. Ať už budou překážky jakékoliv, věřím, že 

společně vše zvládneme s co nejlépe možným výsledkem. 

Po roce přišel opět adventní čas, období očekávání. V tomto čase se mnozí lidé snaží plnit 

sobě navzájem různá přání a dobré skutky. Přeji, aby se jich vám splnilo co nejvíce. Někdy 

stačí vlídné slovo, úsměv, drobná pomoc. To nepochybně umíme všichni. 

Po roce se opět blíží čas Vánoc, které jsou pro mnoho z nás jedny z nejkouzelnějších svátků 

v roce. V mnoha domácnostech už voní cukroví, přemýšlíme, koho a čím obdarujeme ale 

také co všechno chceme ještě stihnout. Zpravidla jen zrnko z toho množství opravdu stihnout 

musíme. Všechno má svůj čas. A pokud nebyl v pravou chvíli naplněn, nesnažme se na 

poslední chvíli dohnat vše zmeškané. S blížícím se Štědrým večerem ustupují všednosti 

každodenního života do pozadí a všichni se chystáme na oslavu narození Ježíše Krista, který 

se nemá narodit v Betlémě, ale především v našich srdcích, v našich rodinách. 

Jsou to chvíle plné pohody, sváteční nálady, zpěvu koled a dárků. Užívejme si Vánoc, 

prožitých v kruhu rodiny, neboť být obklopen svými blízkými je krásný dar. 

Vážení sousedé, dovolte mi, abych Vám na konci roku 2022 popřál příjemné prožití 

vánočních svátků, naplněných požehnáním, radostí, štěstím, pohodou a vnitřní harmonií. 

Prožijte vánoční čas s těmi, na kterých vám záleží nejvíce, se vzpomínkami na ty, kteří z 

nejrůznějších důvodů s námi být nemohou, a které máme ve svých srdcích. V novém roce ať 

Vás neopouští pevné zdraví a naděje. Ať Vás provází štěstí a dostaví se mnoho osobních i 

pracovních úspěchů. 

Vše dobré. 

 

Ing. Antonín Hanák 

starosta obce 

 

 

 



 

SLOVO MÍSTOSTAROSTY 

Vážení spoluobčané. Jako nový místostarosta a zastupitel obce bych vám chtěl poděkovat za 

vaše hlasy, které jste mi dali při volbách. Jsem moc rád, že ve mě máte takovou důvěru a 

vždy se budu snažit vám vyhovět a pomoct. Myslím, že jedno slovo ve zpravodaji stačí a to 

slovo starosty. Jen jediná věc, kterou bych rád zmínil. Na zasedání zastupitelstva obce za 4 

roky mého působení přišlo dohromady velmi málo spoluobčanů. Mnoho z vás se mnou 

mluvilo o věcech, které by se podle vás dali zlepšit. Budu rád, když přijdete na zasedání 

zastupitelstva a podělíte se o své nápady a názory, ať už jsou kladné nebo záporné. Pokud 

budete mít dotaz přímo na mě, jsem tu pro vás. Nyní mě najdete většinou na stavbě nebo ve 

vinohradě. Jak se říká líná huba, holé neštěstí a víc hlav, víc ví - tak se nebojte zastavit. Všem 

vám přeji krásné prožití vánočních svátků a do nového roku hlavně zdraví a štěstí. 

 Váš spoluobčan Roman Fridrich 

 

 

 

PODĚKOVÁNÍ BÝVALÉ MÍSTOSTAROSTKY 
 

Chtěla bych touto cestou, poděkovat za projevenou důvěru v letošních volbách, ale 
z několika důvodů jsem se rozhodla odstoupit ze zastupitelstva obce a to hlavně z osobních. 
Ti, kdo mě znají osobně ví, že pro naši rodinu byl tento rok těžký a i když jsem poskládala 
kandidátku, tak jsem dopředu říkala, že pokud budu zvolena, tak odstoupím. Velmi mě těší 
důvěra a počty hlasů, které jsem dostala. O to těžší bylo mé odstoupení. Ale člověk si 
potřebuje i oddychnout. Doposud jsem se snažila dělat maximum pro lepší kulturní život 
v obci, od dospělosti jsem vedla různé kroužky a poté i spolek, až po funkci místostarostky. 
Bylo to ale zavazující a v současné době nemám tolik energie, abych dělala maximum v této 
funkci. Jsem zvyklá, že pokud se něčemu věnuji, tak to dělám naplno a to teď není možné.  
Děkuji tímto všem zastupitelům za jejich spolupráci, že se mnou do toho šli a věnovali svůj 
čas pro druhé. Děkuji i panu starostovi za jeho práci pro obec. Snažil se mě přemlouvat, ale 
vysvětlila jsem mu své důvody, které pochopil. Věřím, že i nově zvolené zastupitelstvo se 
bude snažit dělat vše pro to, aby se nám tu dobře žilo. Ale i tak jsem se nevzdala všech svých 
aktivit. I nadále zůstávám předsedkyní spolku Přátelé dobré zábavy a spolu s dalšími členy už 
plánujeme akce pro rok 2023. 
Ještě jednou děkuji všem za podporu a přeji nám všem optimismus, že nebude vše tak 
hrozné, jak kolem sebe ze všech stran slyšíme. 
 
Ludmila Esterková 
Bývalá místostarostka 
 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

Rok se s rokem sešel a máme tu předvánoční čas, s kterým souvisí vánoční výzdoba - u nás v 

obci je to vánoční stromeček a betlém. Po pokácení a převezení stromu, se v sobotu ráno 

sešli chlapi před obecním úřadem, aby pomohli s výzdobou. Poděkování patří Josefu 

Skopalovi, Zdeňkovi Buriánovi, Josefu Maleňákovi, Jaroslavu Bayerovi, Tomáši Trlidovi, Lukáši 

Stehlíkovi, Tomáši Němcovi. Za dopoledne bylo vše postaveno, nazdobeno a připraveno na 

nedělní slavnostní rozsvícení stromu. První adventní podvečer začal přitahovat občany do 

centra obce vůní svařáku za poslechu koled. Na zahřátí, kromě svařáku od místních vinařů, 

byla také káva a čaj s medem od místního včelaře Zdeňka Buriana.  Rozsvícení vánočního 

stromu odpočítali děti z folklórního souboru Súček a Mašlička z Mutěnic, které se hned poté 

dali do zpěvu koled za doprovodu smyčcových nástrojů. Po vystoupení se občané pozdrželi 

před obcí při příjemné předvánoční atmosféře. Podvečer se pomalu uchýlil ke konci, kotlík se 

svařákem ukázal svoje dno a tak se poslední jedinci chopili úklidu, za což moc děkujeme. 

Děkujeme spolku Terezínských vinařů za poskytnutí vína do svařáku a Zdeňku Burianovi za 

med do čaje. Doufáme, že se vám zahájení adventu líbilo a užijte si zbytek klidného 

svátečního 

času. 

Roman 

Fridrich 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

VOLEBNÍ ROK 

Tento končící rok byl také rokem volebním. Rád bych nejprve poděkoval všem těm, kteří se rozhodli 

do veřejného života a vedení naší obce kandidovat. Kandidatura není jednoduchým krokem a neměla 

by být z lehkovážného rozhodnutí. Věřím, že si každý dobře uvědomil svůj závazek vyplývající 

z možného důsledku zvolení do jakékoliv funkce. Nejen ztráta části volného času, ale také břímě toho, 

že se stane terčem zájmu spoluobčanů v dobrém i ve zlém. Není pochyb o tom, že i v naší obci jsou 

tací, jejichž největší starostí je přisypávat písek do soukolí a radovat se z každého neúspěchu či 

klopýtnutí které jeho bod zájmu udělá. Tací lidé se najdou v každém kolektivu. Žili bychom pouze 

v iluzi, kdybychom si mysleli, že tomu u nás tak není.  

Poděkovat bych chtěl ale také těm, kteří v září přišli k volebním urnám a rozhodli o tom, kdo bude 

příští čtyři roky v zastupitelstvu naší obce. Je vidět, že jim není lhostejné, jaký veřejný život v naší obci 

povedeme a jak ho budeme utvářet. Mezi sedmi zastupiteli jsou tři zcela nové tváře, jedna staronová 

a tři takříkajíc matadoři.  

Mohli bychom říci, že máme nyní genderově nevyvážené složení zastupitelstva. Po mnoha letech 

budou totiž udávat směr naší obci pouze muži. Byť vůle voličů byla jasně dána, okolnosti to rozhodly 

jinak. V letošních komunálních volbách napříč celou republikou, nebylo obzvláště žádnou výjimkou, 

že kandidáti, kteří dostali důvěru voličů se nakonec svých mandátů vzdali. Ať už je k tomu vedly 

jakékoli důvody. Neboť zatím co kupčení s hlasy je zákonem zakázáno, kupčení s mandáty je bez 

jakéhokoliv postihu přijatelné. 

Děkuji všem voličům i zvoleným zastupitelům, kteří mně dali důvěru, abych stál v čele naší obce 

po další léta. Je to pro mne silný impuls a velký závazek, který přijímám s pokorou i odhodláním snažit 

se držet krok s pokrokem a posunovat naši obec neustále kupředu. Ba i s vědomím toho, že jí věnuji 

svá nejlepší léta a investuji do veřejného života velkou míru svého času. Můžeme tedy s nadsázkou 

říci, že: „Nepřepřaháme. Jedeme dál.“ Vím, co mohu od své práce očekávat, co ji mohu dát a vím, 

že ke všemu, co mě čeká budu přistupovat s velkým pocitem odpovědnosti.  

Byť se říká: „Nestahujme gatě, když brod je ještě daleko“. Ale všechno má svůj čas a co začalo, musí 

také jednou skončit. Proto nutno tedy dodat i to, co jsem avizoval již před volbami. Bude-li foukat 

příznivý vítr ale nikdo nebude chtít napínat plachty, nedává mi smysl stát nečině u kormidla a dál 

v této funkci setrvávat. Rád v takovém případě tuto štafetu předám. 

Věřím však, že společně s obnoveným zastupitelstvem budeme konstruktivně pracovat na všem, 

co dokáže občanům naší malé obce přinést sebemenší benefit. Zdárně dokončíme akce v běžícím 

procesu azvládneme velké i malé výzvy budoucí. Byť už nedohoníme to, co se zmeškalo. Věřím také, 

že se nám bude práce dařit, a že se podaří zajistit i potřebné finanční prostředky na plánované akce. 

Kéž máme správný nadhled a moudrá rozhodnutí. Vane nám svěží vítr do plachet a nechybí pevný 

úchyt kormidla. 



 
Nepřepřaháme. Jedeme dál. 

VÝSLEDKY VOLEB  

DO ZASTUPITELSTVA OBCE TEREZÍN  
                                                      konaných 23. – 24. 9. 2022 

 

oprávněných voličů …………………………………………………….  329 

celkem volilo ………………………………………………………………  193  

celkem platných hlasů ………………………………………………. 1199  

účast …………………………………………………………………………. 58,66 % 

    

Zvolení členové zastupitelstva: 

Volební strana č. 1 TEREZÍNŠTÍ KANDIDÁTI 

1. Roman Fridrich ……………………….. 137 hlasů 

2. Antonín Hanák ……………………….. 129 hlasů 

3. Luděk Hovězák ………………………..  106 hlasů 

4. Josef Skopal ……………………………  102 hlasů 

Volební strana č. 2 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 

1. Ludmila Esterková …………………….. 96 hlasů 



2. Dušan Kostiha ….……………………….. 87 hlasů  

3. Michal Novák……………………………..  71 hlasů  

 

 

 

EKONOMIKA 

Kromě změn ve vedení naší obce, nás citelně zasáhly i změny ekonomické.  

Příjmy a výdaje nebyly v uplynulém roce v lineární harmonii. Navýšení rozpočtu na stránce příjmové, 

které provádí stát prostřednictvím rozpočtového určení daní nedokázalo pokrýt navýšení 

mandatorních výdajů, které reflektovaly na vývoj trhu. Jelikož se nepodařilo v minulém složením 

zastupitelstva konsolidovat a refinancovat závazky plynoucí z cizích zdrojů, které obec má, byť proto 

bylo vše připraveno, zvýšila se splátka úroků u těch, které nebyly z důvodu diverzifikace rizik 

zafixovány. Naštěstí toto skokové navýšení dokázal letos pokrýt jednorázový, mimořádný příjem 

z nájemného. Bude tedy nezbytně nutné hledat nové příjmy i v příštích letech. 31.12.2022 nám také 

skončí fixace cen za energie. V novém roce sice nemusíme řešit otázku dodavatele energií, ale 

musíme počítat s navýšením výdajů za ně. Přestože se nám podařilo před koncem roku vysoutěžit 

spotové ceny, nebudou takové, jako v minulosti. Je tedy opět zapotřebí hledat úspory ve výdajích, či 

úspory ve spotřebě, nebo nalézt nové příjmy. Také celá řada investičních akcí na nás v následujících 

letech čeká.  

Řada negativních dopadů v důsledku zdražování ale dozajista ještě přijde. Nejenom v primární rovině, 

jako např. vysoké ceny energií (elektřina, plyn, pohonné hmoty) ale také v sekundární, tedy 

ve službách, které obec využívá. Přesto, že se jedná o negativní vlivy, které při troše dobré vůle bylo 

možné alespoň částečně eliminovat, jsem přesvědčen o tom, že není se čeho bát. Vždyť stále ještě 

žijeme v míru, relativním bezpečí a svobodě. Naši předci to také neměli vždycky jenom růžové. Přesto 

zvládli a dokázali mnohé. Výběr našeho postoje k dalšímu vývoji je však na každém z nás: „Když fouká 

vítr změn, někteří staví úkryty a jiní větrné mlýny,“ praví stará čínská moudrost. Žiji proto v naději, 

že budeme společně usilovat o stavění „větrných mlýnů“ a poučíme se z nezdarů let minulých. 

Abychom po letech nemuseli opět říkat, jak nám v mnoha směrech „ujel vlak“, ale mohli s úsměvem 

na líci a s vrásky ve tváři říci, jak dobře jsme překonali překážky a využili výzev daného času. 



Stěžejním bodem bude tedy v následujících dnech, měsících a letech hledat především zdroje a 

nepromarnit možnosti, které se budou nabízet. Dostáváme se do nového programového 

obdobíz hlediska finanční podpory z EU. Každé období má velmi pozvolný start a proto i z tohoto 

období (2021-2027) začínají být teprve postupně vypisovány výzvy, které může naše obec využít. 

Může ale nemusí. Žadatelů bude mnoho a prostředků méně. O to více bude platit: „Kdo je připraven 

není překvapen“ a „kdo dřív dojde, ten dřív mele“. Žel podpora už nebude tak zajímavá, jako tomu 

bylo ještě do nedávna. Neboť jsme se přesunuli z méně rozvinutých regionů (s podporou 85%) 

do přechodových regionů (s podporou max. 70%). U národních zdrojů to bude ještě citelnější. Míra 

podpory se zpravidla bude pohybovat pouze do 50% a mnohem častěji než finanční dotace se 

skloňuje na odborném poli pouze pojem bezúročných půjček. I zde tedy platí dvojnásob to, co jsem 

psal už v předchozí Dědině: „Nedohoní v potu tváře, kdo zmeškal svůj čas.“ 

           zdroj MMR 

 

První vlaštovku na stránce výdajové tvoří úspora v podobě splácení závazku obci Hovorany. Tento 

dlouhodobý závazek, který se splácel řadu let,byl letos již zcela umořen. Šlo o prostředky, které měly 

být hrazeny za žáky navštěvující ZŠ v Hovoranech do doby, než došlo ke změně rozpočtového určení 

daní. Dnes už nám tato povinnost nevzniká, neboť příspěvek hradí obci zřizující povinnou školní 

docházku stát.  

 

RAF 

1.října se konala Muzeu českého, slovenského a rusínského exilu a Muzeu RAF výstava u příležitosti 

vydání knihy RYTÍŘI NEBES – 312. československá stíhací peruť. V rámci výstavy proběhlo také setkání 

rodin letců RAF a disidentů. Nechyběla beseda se zajímavými hosty, mezi které patřili např. stoletý 

armádní generál RAF mil Boček, poslední žijící pilot 310. perutě Jan Bok, zástupci Parlamentu České 

republiky či politický atašé velvyslanectví USA. 

Knihu je možné si zapůjčit na obecním úřadě, nebo případně i koupit. 

V této knize nalezneme mimo jiné 

také našeho rodáka, pana Josefa 

Sotoláře narozeného 1913 

v Terezíně, který působil jako 

zbrojíř právě u 312. stíhací perutě 

RAF. Za manželku měl Marii 

Šišákovou z č.p. 45. 

Na začátku války se vydal spolu 

s dalšími do Francie přes Řecko a 

Jordánsko. Zpátky do Marsey a 

z Marsey jelido Anglie.Bojů se 

zúčastnil jako posádka bombardéru 

312. Perutě v pozici střelce. 

Základní výcvik absolvoval na 

falklandských ostrovech. Pak 

působil na letišti při vyzbrojování 

letadel. Po návratu do vlasti působil 

na letišti v Olomouci a zemřel 

v březnu 1993.  



 

 

 

 

 

 

 

 

Co se stalo a co se připravuje 

Dokončen byl soubor staveb  protierozního a protipovodňového opatření v k.ú. Čejč, lokalita Doliny. 

Hodnota díla ke dni jeho předání a převzetí činí 5 663 062,62 Kč, z toho účetní investiční hodnota 

pro Stavební objekt – vodní nádrž suchá záchytná, která byla předána Obci Terezín činí 4 463 100,42 

Kč. 

V uplynulém roce jsme se soustředili především na projektové přípravy, abychom byli připraveni, 

až přijde ten správný čas. 

Mezi ty nejvýznamnější patří zejména: 

Projektová dokumentace na výstavbu 4 bytových jednotek. Z toho 2 jsou plánovány v půdním 

prostoru budovy OÚ a 2 v 2NP budovy č.p. 91 (místně známé jako „hasičárna“). Na tuto projektovou 

přípravu jsme obdrželi dotaci ve výši 315.000,- Kč.  

Zahájily se přípravy nového územního plánu, které vyjdou obec na 360.000,- Kč. Prioritou pro rok 

2023 je především zajistit spolufinancování této akce z dotačních zdrojů. 

Na žádost potenciálních stavebníků se začalo řešit také rozšíření vodovodní sítě. Projekt je 

připravován na dvě samostatné etapy. První v lokalitě Stará humna (zadem od Kulturního domu 

po Obecní úřad) a druhá v lokalitě Doliny (od obecního úřadu směrem ke kostelu). 

Obecní úřad rád podpoří v jakémkoliv směru rozšíření výstaveb RD. Ovšem nemyslíme si, že právě 

rozšíření vodovodní sítě přinese nějakou masivní reakci. 

Faktem je, že od roku 1996 lze v souladu s platným územním plánem postavit ve výše uvedených 

lokalitách téměř 50 rodinných domů. Zájem stavebníků byl enormní, a po masivním zdražování je 

stále ještě nezanedbatelný. Problém však je v tom, že stavební místa jsou v rukou fyzických osob, 



které nemají potřebu tyto pozemky zastavovat. Tak z potenciální kapacity téměř 50 domů stojí 

k dnešnímu dni (za 26 let) pouze domy 3. 

 

V návaznosti na rozšíření vodovodu se začala řešit také projektová příprava na opravu komunikací. 

I zde bude obec usilovat o možnost získání dotace. Byť už nebude v takové výši jako v letech 

minulých, stále je 50% lepších než nic. 

 

Mezi další projektové přípravy patří zejména energetické projekty. Zpracován byl projekt na vytápění 

Kulturního domu a v procesu je projektová příprava na instalaci fotovoltaických elektráren.   

V samém závěru roku jsme také obdrželi zpracovanou Místní energetickou koncepci, na kterou jsme 

získali dotaci z Ministerstva Průmyslu a obchodu ve výši 224.878,- Kč. Celkové náklady za toto dílo činí 

249.865,- Kč. Zcela dokončeno bude v březnu příštího roku.    

Obdrželi jsme rozhodnutí k podané žádosti o dotaci na akumulaci dešťových vod z budovy obecního 

úřadu a z budovy kostela. Tako akce by se měla začít realizovat hned ½ příštího roku. 

Žádost na revitalizaci sportovního areálu, kterou jsme podávali před rokem, nebyla stále ještě 

vyhodnocena. Očekáváme však, že rozhodnutí, ať už kladné či záporné, by mělo padnout nejpozději 

do března r. 2023.  

V novém roce budeme opět zkoušet štěstí a žádat o dotační prostředky na připravené akce z let 

minulých. Zaměříme se především na energetické úspory, rozšíření veřejného osvětlení, přírodní 

areál „Písečňák“, či další oblasti na které jsme připraveni a bude možné na ně čerpat podporu. Ať už 

ze státních nebo evropských zdrojů. 

 

 

 

 

S koncem roku náš úřad zasáhla smutná událost. Náhlé úmrtí pana Josefa Maleňáka je nepochybně 

citlivou ztrátou pro rodinu, ale i pro náš kolektiv. Byl velkou oporou v technických věcech, věděl si 

vždy rady a přesně věděl, jak práci uchopit. Bylo na něj vždy spolehnutí. Čest jeho památce. 

 

Děkuji všem, kteří se v tomto roce podíleli na práci pro obec, všem zaměstnankyním a 

zaměstnancům, paní místostarostce i zastupitelům. Děkuji také občanům za jejich podněty, za to, 

že se starají o okolí svých domů, všem spolkům a organizacím za jejich činnost a přeji jim hodně elánu 

do další dobrovolné práce a hodně spokojených členů a účastníků jejich akcí. 

                                                                                                                                    Váš starosta 

 
 

SKAUTSKÁ DRUŽINA TEREZÍN 
 

Buď připraven, 
 
ano, to je naše heslo, tedy heslo Skautů (z ang. Skaut - zvěd nebo také průzkumník). 
I náš oddíl Patrola Terezín se tímto heslem řídí.  
Skauting je škola života, v níž je možné získat dovednosti nezbytné v životě. 
Naše hlavní hodnoty jsou: 
- hrát fér  
- spolupracovat s ostatními 



- být ohleduplný k okolnímu prostředí  
- mít vztah k přírodě  
 
Zdá se, že tyto hodnoty již vymizely, ale jiskřičkou je 10 děti, které navštěvují naší 
Terezínskou družinu již druhým rokem jednou týdně.  
Pro děti vymýšlíme pestrý program k upevnění jejich dovedností. Ty si mohou poměřit na 
letním táboře, kde se skládá slavnostní Skautský slib a je pořádán každý rok v jiném tábořišti. 
Dle ohlasů si vedeme dobře. Jako vedoucí dětí mě to hřeje u srdce.  
 
Na začátku školního roku jsme evidovali větší zájem za strany dětí a rodičů, než na který jsme 
měli kapacitu. V současné době jsme jednou skautskou družinou. V případě zájmu bychom se 
ale už mohli rozšířit i na 2 družiny. Proto rádi přivítáme nové členy ve věku od 5 do 8 let. 
 
Skautský oddíl Terezín Patrola přeje Všem Skautům i neskautům zdravý, šťastný nový rok 
2023.  
 
 

 

PŘÁTELÉ DOBRÉ ZÁBAVY, Z.S. – OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2022 

Rok 2022 se oproti roku 2021 očekával veselejší, protože epidemie ztrácela na síle, ale asi to 

v lidech zanechalo hlubší stopu, než se jeví navenek. Na jaře zase začala válka na Ukrajině a 

energetická a existenční krize se podepisuje na chování lidí čím dál více. Ale i přesto se nám 

podařilo uskutečnit pár akcí.  

Tou první byl masopustní průvod, který se myslím velmi vydařil. Účast masek byla hojná a 

štědrost občanů též. Všude nás vřele přivítali a 

také pohostili. Tak všude ne, ale jsme rádi za 

každé milé přijetí a i když někdo nemá 

možnost jakkoliv přispět, my máme radost, 

když můžeme každému popřát vše nejlepší a 

předat dobrou náladu. Letos jsme vyhlásili i 

soutěž o nejlepší masku doma vyrobenou a ta 

byla vyhodnocena na Koštu. Nejlepší maskou 

se stala čtveřice spolužaček znázorňující Coca 

Colu. S dobrou náladou rovněž přijeli naši 

hosté z Ústí nad Labem a jako vždy se jim akce 

líbila.   

Další akcí byl Košt paštik a dobrot z listového 

těsta. Tady už byla účast slabší, ale vzhledem 

k narůstající nemocnosti se to dalo i čekat. I 

tak se nám sešlo spoustu výborných domácích 

paštik a také výrobků z listového těsta a to jak 

na slano, tak i na sladko. Opět byly 

vyhodnoceny nejlepší výrobky praktickou cenou. Protože byla akce po dni žen, tak dostaly 

všechny ženy květinu.  

Před velikonocemi jste mohli na obecním úřadě ochutnat zelené pivo a naladit se na 

velikonoce. 



Poté nás čekala nejnáročnější akce roku a to Krojované hody. To jsme ještě netušili, že bude 
opravdu náročná. Máj jsme letos měli z břízy, protože jsme nesehnali  smrk, jelikož kůrovec 
úřaduje i v našem okolí. I tak byla pěkná a splnila svůj účel. A hody mohly začít. Všichni se 
těšili, vše bylo připravené, ale přišlo to, čeho se obáváme každý rok. Přišla bouřka a ne 
ledajaká. Všichni se šli po přípravě chystat domů na diskotéku a na placi zůstala pouze 
obsluha baru, DJ a pár lidí. Nestíhali se chytat plachty a držet stany a zakrývat to, co by 
mohlo dojít k újmě. Takže stany se zkroutili a plachty potrhali. Ještě do toho pršelo. Po chvíli 
vítr odezněl, ale stále pršelo, tak jsme zakryli alespoň jeden stan a dali plachtu nad Dj. Ten si 
začal pomalu vydělávat aparaturu, ale nakonec jsme stejně museli diskotéku zrušit, protože 
pršelo dál. Přišlo i 
několik málo hostů, ale 
většina stejně po chvíli 
odešla. Zůstalo jen 
několik málo vytrvalců 
u dvou stolů a pouštěli si 
hudbu z 
reproduktoru.  
V sobotu měli akci 
místní vinaři, a i když byla 
účast menší než obvykle, 
tak si myslím, že se akce 
vydařila. Večer u 
cimbálky byla sice zima, 
ale bylo veselo. 
V neděli se počasí umoudřilo a byl krásný slunečný den. Jen nám ubývá dětí a mládeže, tak 
většina krojovaných v průvodu tvořili ženáčské páry. Ty i před hodami chodili zvát na hody. 
Vždy to dělávala chasa,  ale v současné době tu skoro žádná není. Chodila s námi jedna 
svodobná dívka. Ale i to je dobrá zpráva, že tradice se daří udržovat. Budeme doufat, že opět 
doroste generace, která  se bude chtít obléci do krojů a jit do průvodu. Jen je smutné, že tak 
málo občanů se zapojuje do kulturního života v obci. Odpoledne byl areál poloprázdný. Tak si 
potom člověk říká, jestli má smysl vůbec něco pořádat, když tam skoro nikdo nechodí. 
Budeme doufat, že nastávající rok bude lepší a lidé si uvědomí, že to pořádáme pro lidi, 
abychom si ten život v dnešní těžké době alespoň trochu zpříjemnili.  
O prázdninách jsme se sešli, abychom pokáceli hodovou máj.  
 
Poslední akcí bylo rozloučení s prázdninami. Byla to akce pro děti a děti si mohli zahrát hry a 
zaskotačit si na skákacím hradě. 
 
Děkuji všem, kdo se podílí na přípravě akcí a nezištně obětují svůj volný čas pro druhé.  
Děkuji i všem, kdo nás podporují jak pomocí, tak finančně. 
 
Za spolek přeji hezké vánoční svátky, hodně zdraví, lásky a klidu. Do nového roku hodně sil, 
ale v minulosti byly daleko těžší doby, kdy byly války, hlad a jiné, ale i v těchto dobách se lidé 
uměli radovat a být si sobě navzájem oporou. Proto nám všem přeji hlavně veselou mysl. 
 
Za spolek Přátelé dobré nálady 
Ludmila Esterková 
Předsedkyně spolku 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

TŔÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

Tříkrálová sbírka v Terezíně 

proběhla 8. ledna 2022. 

Koledování se zúčastnily 4 

skupinky dobrovolníků 

včetně vedoucích skupinek. 

Výtěžek Tříkrálové sbírky 

činil 17 807Kč. Děkujeme Všem 

štědrým dárcům a koledníkům. 

Poděkování patří i paní Klímové za zapečetění, rozpečetění a počítání pokladniček Tříkrálové sbírky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

FARNOST TEREZÍN  

Moji milí přátelé, 

 máme před sebou Vánoce spojené s koncem kalendářního roku. Vánoce jsou částí roku, která 

s sebou nese radost, která je právě v letošním roce tak důležitá. Radujeme se z toho, že Bůh přichází 

na tento svět v podobě malého dítěte. Všemocný Bůh se vtělil do něčeho tak zranitelného, a 

odkázaného na lidskou starost, jako je právě dítě. Cítíme v srdci obrovské obdarování, a také velikou 

naději. Toužíme se podílet na Boží štědrosti a navzájem chceme být k sobě také štědří. Vánoce jsou 

spojeny také s koncem kalendářního roku, a tak se mnozí ohlíží právě za tímto uplynulým rokem. 

Tento rok, který právě končí, byl poznamenaný hlavně válkou na Ukrajině a také obrovskou inflací. Já 

osobně mám tento rok spojený také s velikou nadějí, že lidé jsou stále k sobě navzájem vstřícní, a že 

tato společnost není zas tak „zkažená“, jak se stále uvádí. Chci se ohlédnout ještě o trochu dál až na 

počátek pandemie koronaviru. Jistě si všichni vzpomenete na to, jak se okamžitě začaly šít roušky, 

kterých bylo tehdy nedostatek. Mnozí z Vás je šili nejen pro sebe a svoji rodinu, ale také pro potřeby 

nemocnic. Dalším důkazem „nezkažené“ společnosti je tornádo v blízkém okolí – kolik to bylo 

finančních darů, ale hlavně nespočet hodin dobrovolné pomoci. Pojďme ale do letošního roku. Je 

třeba se podívat na válku na Ukrajině. Když válka začala, tak byla obrovská finanční pomoc, skrze 

různé sbírky, ale nejen ta. Mám osobní zkušenost s ukrajinskými uprchlíky, které jsem po necelých 

dvou týdnech od vypuknutí války ubytoval u sebe na faře. Já jsem jim sice poskytl ubytování, ale bez 

vás bych to nedokázal. Nejprve jsem se obrátil na Charitu v Hodoníně, která právě dělala materiální 

sbírku pro uprchlíky. Do této sbírky mnozí z vás také přispěli, a právě tato materiální sbírka byla 

v počátcích tím nejdůležitějším, neboť když uprchlíci přišli, tak toho moc neměli. Důležitá také byla 

spolupráce s husitskou farností v Hovoranech. Největší radost jsem však měl z toho, že jste pomáhali 

zcela konkrétně, právě tím, co bylo zrovna potřeba. Vaše pomoc spočívala od jídla, přes hračky, 

oblečení… až po zaměstnávání těchto uprchlíků. Proto Vám všem děkuji, že jsme se mohli společně 

zde na faře postarat o 7 ukrajinských uprchlíků po dobu čtyř měsíců, následně se vrátili zpět na 

Ukrajinu.  

 Blížící se nový rok je také čas plánování. Plánujeme, že začne příprava na svátost biřmování. 

Svátost biřmování je svátost dospělosti a tuto svátost by měl přijmout každý katolický věřící (nejlépe 

ještě před svatbou), neboť je to důležitá podpora právě v každodenním životě.  Příprava k této 

svátosti začne po Velikonocích a budeme se scházet jednou za 14 dní v pátek večer v kostele 

Hovoranech. Samotná svátost biřmování bude udělena v červnu 2024. Píšu o tom takto 

v dostatečném předstihu, abyste měli dostatek času tuto možnost zvážit, a případně se přihlásit. 

Přihlášky jsou v kostele a odevzdávají se do Velikonoc.  

 

          P. Jiří Janoušek, farář 

 

Pořad bohoslužeb na Vánoce: 



24. 12.  - Hovorany 22:00 

 - Čejč 20:00  

 - Terezín 16:00 

25. 12.  - Hovorany 7:30; 10:30 

- Čejč 9:00 

 - Terezín 9:00 

26. 12.  - Hovorany 7:30; 10:30 

- Čejč 9:00 

 - Terezín 9:00 

 

 

V kronice obce napsáno před deseti lety 2012. 

 

Stručný výpis z některých provedených zápisů v obecní kronice. 

==     Čtvrté číslo 4/2011 Terezínských listů vyšlo se zpožděním,a to až v prvních dnech roku 

2012,ve kterých starosta obce poukazuje na nevraživost a udavačnost občanů mezi sebou. 

Tito občané hledají možnosti i prostředky,jak poškodit jiné. Záleží na každém z nás,jestli 

chceme mlčky přihlížet a krčit rameny,či ze závisti jiným škodit. 

==   V přepočtu na obyvatele Terezína,každý občan dlužil ke konci měsíce října 32 518,60 kč. 

Obec ke konci roku 2012 čítá 409 obyvatel. 

==    Informace z místního kostela. Konaly se zde sbírky diecézní v hodnotě 15 050,-kč a farní 

v hodnotě 42 270,-kč. Na šikovné spoření bylo dáno od přespolních dárců 64 670,-kč a 

domácích 88 100,-kč. Mezi křesťanské aktivity patří také pletení obvazů pro 

malomocné,odevzdání autolékárníček pro potřebné i zajišťování  financí  pro Imacculatu,  

Proglas,Noe,likvidace lepry,kostel v Brně Lesné,Tříkrálová sbírka. To vše činilo dohromady 31 

500,-kč. V neposlední řadě se podařilo získat od dárců 230 tisíc korun na pořízení nové 

střechy kostela. 

==    Na Terezovském dvoře se 5.listopadu konala Hubertova jízda,zakončení jezdecké a 

dostihové sezony. Začalo se slavnostními fanfárami trubačů z brněnské Mendlovy univerzity. 

Patnáct koní a patnáct kočárů lovilo lišku. Jezdci museli ukázat kdo z nich je 

nejbystřejší,nejpohotovější,nejvnímavější a nejrychlejší. Opékaly se klobásy,podávala se 

káva,čaj,svařené víno od místních terezínských vinařů. Na svatohuberské zábavě byli 

odsouzeni všichni provinilci k patřičným trestům. Ne každá obec se může pochlubit 

podobnou zdařilou akcí. 

==    Manželé Esterkovi a Kovaničovi nacvičili s krojovanou mládeží tanec „ Česká beseda“, 

kterou zatančili na vinařském plesu 7.ledna v sokolovně v Čejči. 

==    V počátku tohoto roku v důsledku příznivého a teplejšího počasí  Povodí Moravy začalo s 

úpravami vytěženého sedimentu na pozemcích a březích svodnice Čejčského potoka. 

==    V prostorách kostela se konalo 7.února veřejné výběrové řízení zhotovitele obnovy 

střechy kostela. Přihlásilo se 24 zájemců a jen 12 z nich poskytlo své cenové nabídky. Poté 

anonymně farníci v zalepených obálkách zakroužkovali zhotovitele a za přítomnosti faráře 

tyto obálky byly rozlepeny  a podle údajů vybrána  firma z Hodonína. Firma uvedla 

předběžnou cenu 282 až 315 tisíc korun a obnovu střechy musela provést do konce měsíce 

dubna t.r. 



==    Fašaňk v naší obci se uskutečnil 18.února. Na čtyřicet různých masek obcházelo 

dědinu,od občanů se jim dostávalo velkého pohoštění a také finanční podpory v částce 6 

200,-kč,která bude použita na další společenské akce.  

==    Přátelé dobré zábavy připravili 17.března pro malé i velké děti  dětský karneval.28 

karnevalových masek soutěžilo v různých disciplinách,tančilo a bylo jim poskytnuto bohaté 

občerstvení a sladkosti. 

==    Čáru přes rozpočet udělala nucená přestavba bytů nad obecním úřadem. Musel se 

oddělit další záchod,rozdělit elektřinu,vodu,vybudovat odpady do druhé bytové 

jednotky,zajistit elektrospotřebiče do kuchyní a to vše přesáhlo částku více jak 150 tisíc 

korun. 

==    Obec vyzývá vlastníky neudržovaných pozemků na území obce,případně osoby které je 

užívají,dále ty,jenž na těchto pozemcích mají skládky nejrůznějších odpadů k nápravě. Neboť 

neutěšený stav některých pozemků  nejen neladí oku,ale neslučuje se ani se zákonem 

==    Slet čarodějů a čarodějnic,všechny duše divotvorné a stvoření nesmrtelná byla k vidění v 

areálu na Písečňáku 28.dubna. Děti si zasoutěžily,zatančily,všechny dostaly odměny a ze 

třiceti masek byl vyhlášen nejlepší čaroděj a čarodějnice. Dospělým byly nabízeny různé 

utrejchy,jako hadí ocásky,ptačí zob,kozí bobky atd. Akci přálo velmi teplé i slunečné 

počasí,teplota + 29 stupňů. 

==    První rodinný penzion v obci s názvem Šohaj otevřel vinař Petr Esterka. Penzion nabízí 

ubytování v třílůžkovém a čtyřlůžkovém pokoji i s možností přistýlky. Pokoje mají vlastní 

sociální zařízení,k dispozici je plně vybavená kuchyň. Ubytovaní mají k dispozici vlastní kóji s 

vybranými vzorky vín. 

==    80 let našeho kostela jsme si připomněli 17.června slavnostní mší svatou a krojovaným 

průvodem ke kapličkám. Kostel byl zbudován našimi prarodiči za podpory dobrodinců z okolí. 

V době hospodářské krize,kdy se muselo velmi šetřit,přece lidé s láskou věnovali peníze na 

stavbu kostela. 

==    Vedoucí „Výcvikové stáje Terezovského dvora“ pan Josef Iš  již po deváté uspořádal Den 

koní,velkolepou ukázku prací s koňmi. Ve dvoře si návštěvníci mohli prohlédnout ustájení 

koní,dále výstavu obrazů koní od A.Lukešové a také výstavu kreseb žáků ZŠ. Na určených 

parkovištích a v okolí dvora se sjelo na 150 aut a návštěvníků se čítalo necelých 1200.Plných 

pět hodin mohli návštěvníci obdivovat nádherné ukázky předvádění plemen koní,ukázky 

zápřeží a jiné. Ve dvou stáncích se svými vzorky vín se také prezentovali i naši vinaři. 

==    Den otevřených sklepů již po sedmé uspořádali naši vinaři 30.června. Majitel z 

Terezovského dvora naše vinaře vezl po obci v kočáře taženými Friskými koňmi a 

spoluobčany zvali  do sklepů. Návštěvníci měli možnost se také obcí i okolím zdarma projet v 

tomto kočáru taženými koňmi. Ve sklepních uličkách vyhrávala cimbálová muzika Rubáš z 

Buchlovic. V areálu na Písečňáku večerní program zahájili vinaři svým zpěvem,dále vystoupil 

dětský folklorní kroužek Pomněnka,taneční skupina  Gesto Dancers a cimbálová muzika 

Mládí z Čejče. Večerního programu se zúčastnilo na 275 návštěvníků. 

==    Terezovské krojované hody 2.července. Při stavění máje  se mládež,vinaři za účasti 

harmonikáře Pavla Skopala st. učila zpívat písně o víně a k hodovému průvodu. Pod májů 

byla přivítána přespolní krojovaná chasa z Hovoran,Kobylí a Čejkovic. Večerní zábava pod 

zeleným byla narušena  velkou bouřkou a silným větrem. Vítr zdolával postavené stany a po 

desáté hodině večerní se hodová zábava přesunula na vinárnu. Vyhrávala dechová hudba 



Vinařinka až do ranních hodin. V pondělí hodová diskotéka,po všechny hodové dny byla 

teplota + 35 stupňů. Hody navštívil i Senátor Ing. Zdeněk Škromach. 

==    Vozatajské závody o pohár Marie Terezie na pastvinách pod Terezovským dvorem se 

uskutečnily 28.července. Od dopoledních hodin mohli návštěvníci shlédnout drezůry Friských  

zpřežení, parkury chladnokrevných a malých koní,výstavu obrazů a fotografií,děti se mohly 

projet na ponících a  byl pro ně postaven skákací hrad. Ve stáncích si mohli návštěvníci 

zakoupit Bio produkty,grilované steaky,palačinky s různými 

náplněmi,knihy,kalendáře,jezdecké doplňky a od našich vinařů kvalitní vína. Cenu 

vítězi,pohár Marie Terezie, předal Senátor ing.Zdeněk Škromach spolu s naším starostou 

Ing.Antonínem Hanákem. Bylo krásné, teplé počasí,až při večerní pořádané letní noci přímo 

na Terezovských pastvinách pršelo. 

==   V souvislosti s aktuální situací ohrožení životů a zdraví obyvatel výskytem alkoholických 

nápojů obsahující metylalkohol byla vyhlášena „prohibice“.Vztahovala se i na 

hospodu,vinárnu,prodejnu potravin,nesměl se prodávat alkohol obsahující více jak 20 % 

alkoholu. K datu 8.října zemřelo již na požití metylalkoholu 28 osob. 

==    TJ Sokol Terezín,letošní fotbalová sezona pro hráče TJ Sokol Terezín byla úspěšná,neboť 

ve III.třídě skupiny A se v soutěži pohybovali ve střední příčce. Utkávali se s hráči z velkých 

vesnic jako Hovorany,Šardice,Dolní 

Bojanovice,Dubňany,Bukovany,Prušánky,Svatobořice,Lužice,Milotice aj.Místních hráčů je po 

skromnu,musíme poděkovat přespolním hráčům,kteří reprezentují naši obec- 

např.Janouškovec, Vránek, Ondrovčík, Morava, Ševčík aj. 

==   Zpívání u vánočního stromu 23.prosince zorganizovali spolek Přátel,obec Terezín a 

vinaři,kteří darovali dvacet litrů vína na „svařák“ a hospodský Roman Fridrich daroval litr 

rumu do tohoto svařáku. Kostelní sbor zpíval koledy,přidali se i spoluobčané,přítomným se 

podával také horký čaj,voňavě upečený jablečný štrůdl i medové perníčky a mohli si zapálit 

vánoční prskavky u nazdobeného vánočního stromu. K příjemné pohodě a vánoční náladě 

přispěl také po dlouhých letech napadaný sníh. 

==    Dotace,kterou obec obdržela na občanskou vybavenost a na bytovou výstavbu v částce 

1 800 000,-kč včetně příslušného penále, musí obec vrátit,neboť byly shledány velké 

pochybnosti a byly v rozporu s pravidly o poskytnutí dotace 

==     Obec Terezín má nepsanou dohodu o zajištění školní docházky s obcí Hovorany. 

Náklady,které s touto činností jsou spojeny,činí průměrně 60 000,-kč ročně. V roce 2010 činil 

příspěvek na jednoho žáka 2 500,-kč,v roce 2011  už 4 000,-kč. Obec v předcházejícím období 

tyto závazky nehradila,nyní obec tyto pohledávky ve výši 150 000,-kč umořila prodejem 

zametacího kartáče za traktor,ale stávající rok 2012 v tom není ještě započten. 

 

==    Mikroregion Hovoransko. Obec se potácí v dluzích,musí pracovat v úsporných 

opatřeních,proto starosta požádal o osvobození od členského příspěvku. Shromáždění 

starostů mikroregionu vzali na vědomí neutěšenou finanční situaci naší obce, ale žádost 

neschválili a to již proto,že obec vůbec v posledních čtyřech letech členský příspěvek 

neplatila. Příspěvek činil  dvacet korun na obyvatele obce. Poplatek obci tedy nebyl 

prominut, byli jsme nuceni ze svazku vystoupit a bohužel to bude také jedním z negativních 

dopadů na další vývoj naší obce. 



==    Naše obec se prezentuje ve velké knize „Lidé,kroje,tradice“ od Vladimíra Židlického. V 

krojích svátečních i pracovních je v knize na třicet dětí, mládeže a dospělých. Zachycující 

činnosti zemědělské, hudební, kostelní, práce s vyšíváním a malováním a v neposlední řadě 

činnosti při krojovaných hodů. 

==    Počasí. Z počátku měsíce ledna se teplota pohybovala kolem + 8 stupňů, až počátkem 

února přišly tuhé mrazy,v noci i -18 stupňů a přes den -9 stupňů. V noci 18.května postihla 

náš region mrazivá vlna. Mráz poškodil obiloviny, ovocné stromy a nejvíce vinohrady. 

Vinařům zaslzely oči při pohledu na černé listy vinných keřů, ale ne všechny vinohrady mráz 

poškodil. Mráz „úřadoval“ jenom pásovitě. V průběhu jara,léta i podzimu bylo počasí 

průměrné,sníh napadl již 4.prosince,10.prosince padal celý den.23.prosince padal sníh celé 

dopoledne,odpoledne mrznoucí déšť a ráno na štědrý den byla celá dědina jedno velké 

kluziště. Letošní rok patřil k těm méně úrodným. Byla značná neúroda obilovin, zeleniny, 

ovoce i vína. 

 

                                                                                   Jaroslav Němec ,kronikář 

 

Stalo se před 100 lety.  

Pamětní kniha obce Terezín. 

r. 1922 

 

Zima tohoto roku byla neobyčejně dlouhá a tuhá, v lednu až – 18 ˚C. Lednový úřední list 

přinesl seznam členů okresního školního výboru: předseda, 2 referenti, 4 zástupcové 

učitelstva, 3 členové za stranu soc. demokratickou, 3 za lidovou stranu, 1 za republikány, 1 za 

národní demokraty. 

Jaro bylo dosti chladné, s polními pracemi začato dosti pozdě. Během časného jara 

odvodněny: Přední díly, Stará humna, Příhony, Prostřední díly a Přídanky nad předními. 

Náklad činil 148 909,98 Kč. Dřívější odvodnění dle tohoto čítání úhrnně 36 733,10 Kč. Na 

náklad ten dostalo se subvence 62 955,64 Kč. 

Od půlky dubna nepršelo, i červen velmi suchý, takže mnohá obilí zaschla, pícnin nebylo a 

velmi špatná ukázka na sklizeň okopanin. První bouřka byla 23. června. Místo dešťů časté 

silné větry. 

Podzimní počasí bylo nestálé a vlhké. Přepršky časté zdržovaly práce. Sklizeň kukuřice skoro 

žádná, zemáků a cukrovky velmi slabá. Oziminy poškozeny larvou hrbáče osenního.  

Toho roku vedla obec spor s kontribuční záložnou v Hodoníně o nedosti přesně upsanou 

rakouskou válečnou půjčku v obnosu 5000 K a spor vyhrála. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

Narození 

 

8. 3. 2022  Filip Šťastný 

 

 

 

Jubilanti 

 

97 let Františka Bravencová 

 

95 let Růžena Dufková 

Marie Hošová 

 

90 let Ludmila Zaviačičová  

Marie Mayerová 

 

85 let Josefa Hradilová 

 Božena Křivková 

 František Knápek 

 

80 let Františka Hrnčířová 

Jaroslav Stehlík 

 

75 let Petr Varmuža 

 

70 let Anna Býčková 
 

Všem jubilantům přejeme hodně zdraví, štěstí a Božího požehnání. 

 
 

 

Úmrtí 

 

23. 2. 2022 Antonín Hoša 

18. 10. 2022 Růžena Dufková 

11. 12. 2022  Josef Maleňák 



 

 

 

 

 

 

 

Statistika evidence obyvatel za rok 2022 

V roce 2022 se narodil v obci Terezín 1 občánek,  3 naši spoluobčané v průběhu roku zemřeli. 

K trvalému pobytu se nově přihlásilo 8 občanů a 6 občanů se z Terezína odstěhovalo. 

V Terezíně žije 155 



mužů a 172 žen. Osoby ve věku 15-18 let jsou v počtu 13. 

Počet obyvatel k 1. 1. 2022 byl 389, po pohybu obyvatel v průběhu roku 2022 žije v Terezíně 

k 19. 12. 2022 389 obyvatel. 

 

ODPADY 

 

SVOZY ODPADŮ 2023 

popelnice + pytle pouze pytle 

12. ledna 26. ledna 

9. února 23. února 

9. března 23. března 

6. dubna 20. dubna 

4. května 18. května 

1. června 

 

15. června 

29. června 

13. července 

27. července  

10. srpna 

24. srpna 

7. září 

21. září 5. října 

19. října 2. listopadu 

16. listopadu 30. listopadu 

14. prosince 28. prosince 

 

 

 

 

 

Jak jsme se v roce 2021 podíleli na ochraně životního prostředí? 



Díky svým obyvatelům se Obec Terezín může v roce 2021 pochlubit sběrem starého elektra určeného 

ke zpětnému odběru a recyklaci o hmotnosti 0,96 t. Na každého obyvatele tak připadá 2,53 kg 

vysloužilých spotřebičů. Byla tím uspořena spotřeba elektřiny a produkce skleníkových plynů, 

celosvětově omezena těžba ropy a železné rudy, a recyklací se pokryla i část dodávek mědi nebo 

hliníku pro průmyslovou výrobu. 

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na zlepšení životního prostředí, které na 

základě dosažených výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr a recyklaci vysloužilých spotřebičů 

Elektrowin. 

Vyplývá z něj, že díky obyvatelům došlo za rok 2021 k úspoře produkce CO2 o 11,27 tun. Víte kolik 

smrků pohltí stejné množství CO2? 5 ks 

Nebylo nutné vytěžit 561,64 litrů ropy.  Představte si, že z tohoto množství se pokryje spotřeba 

pohonných hmot auta např. na cestu z Prahy do Brna po dálnici D1 a to 22 krát. 

Došlo také k úspoře 5 781,66 kWh energie. Asi stejné množství, jako kdybychom spustili cyklus myčky 

nádobí 5782 krát. 

Podařilo se recyklovat 551,53 kg železa. Toto množství recyklovaného železa by bylo možné použít 

pro výrobu 23 ks nových praček, bez nutnosti těžby železné rudy. 

Recyklací vysbíraných spotřebičů se podařilo získat 19,43 kg mědi, což by postačilo pro ražbu 3455 1€ 

mincí, nebo 23,59 kg hliníku, který by stačil na výrobu 1573 plechovek o objemu 0,33 l. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Všem, kdo přispěli do Terezínského zpravodaje svými příspěvky, děkujeme. 

 

V případě, že nesouhlasíte s uveřejněním vašeho jména, nebo fotografie v článcích nebo 

s uvedením vašich osobních údajů v rubrice životních jubileí, oznamte nám prosím tuto 

skutečnost písemně na adresu Obecního úřadu Terezín. 

Vydavatel neodpovídá za obsahovou stránku příspěvků a neprovádí korekturu jejich 

autorům. 

Pokud chcete přispět do zpravodaje svým článkem, pošlete nám jej na e-mail: 

obec.terezin@seznam.cz. 

Za redakci: Ing. Antonín Hanák, Dana Jurčeková 

Vydavatel: Obec Terezín 

Tisk:  1tisk.cz 

Distrubuce: Obecní úřad Terezín, zdarma 170 výtisků 
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